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Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2021

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
18 maja 2021 r. od godz.l504do godz. 1630

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



XXVIII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki
zaplanowanej na dzień 18.05.2021 r.

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quomm.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Skoki z realizacji uchwał.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
7.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.

7.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki
na 2021-2036.

7.3) zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
7.4) zmiany uchwały nr III/20/2018 Rady Miejskiej Gminy Skald z dnia 28 grudnia
2018 roku w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na

dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją

wyrobów zawierających azbest
7.5) zmiany uchwały nr YII/56/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 9 maja
2019 roku w sprawie zasad, trybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej na zakup

i montaż odnawialnych źródeł energii.
7.6) zmiany uchwały nr XL/321/2018 Rady lYCiejskiej Gminy Skoki z dnia 10 maja
2018 r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej oraz trybu
postępowania w sprawie o udzielenie dotacji i sposobu jej rozliczania.
7.7) zmiany uchwały nr XXXDC/305/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia
27 marca 2018 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających

charakter cywilnoprawny, przypadający Gminie Skoki i jej jednostkom
organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadku,

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osób
uprawnionych do udzielania tych ulg
7.8) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych

w Grzybowie.

7.9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Sławicy w rejonie ulicy
Promienistej.

7.10) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego.

7.11) nadania nazwy ulicy części wsi Potrzanowo.

7.12) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego część

miejscowości Brzeźno.

7.13) pomocy fmansowej dla Gminy Mieścisko.
8. Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Skoki za rok 2020.

9. Łiterpelacje i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski i informacje.

11. Zakończenie.
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adl.

Otwarcia obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział l 5 radnych - lista obecności stanowi załącznik m' l do protokołu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2020 póz. 713) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Wojewódzka Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia

24.02.2020 r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Radcę Prawnego Mirosławę

Nowakowską, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu,

przedstawicieli prasy lokalnej.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad

XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy

z radnych będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) radnego Piotra Wiśniewskiego (15

głosó\v za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XXVII sesji Rady radna Wiesława Surdyk - Fertsch.

Protokół XXVII sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest

do wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Skoki.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki

Przedstawił porządek obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Złoży wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w punkcie:
- 7.13) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Mleścisko. Wyjaśnił, że w zmianach

budżetowych Jest informacja o przekazaniu środków finansowych do ZAZ w Gołaszewie,

oprócz zapisu w uchwale budżetowej musi być również podjęta uchwała intencyjna. W
momencie wysyłania materiałów do radnych na sesję przedmiotowa uchwała nie była jeszcze

opracowana.

Wniosek Burmistrza o wprowadzenie Projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy

finansowej Gminy Mieścisko.

Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami za)
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wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 7.13).

ad 5.

Przewodniczący Komisji Rady przedstawili informacje o pracach komisji w okresie

międzys esy j nym:
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Andrzej

Surdyk
Komisja odbyła 3, w tym jedno posiedzenie wspólnie z pozostałymi komisjami, na którym:
- opiniowała materiały pod obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki,
Komisja zajęła się również:
- prognozą oświatowa na terenie Miasta i Gminy Skoki. Analizą obwodów szkolnych w
zestawieniu z analizą, demografii mieszkańców na terenie Miasta i Gminy Skoki.

- przedstawieniem zasad udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych.

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gmiuy i Komunikacji Stanisław Janccko
Poinformował, że komisja odbyła l posiedzenia wspólnie z pozostałymi komisjami, na

których opiniowała materiały pod obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Ochrony

Środowiska Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński
Komisja odbyła l posiedzenie, na którym opiniowała materiały pod obrady XXVIII sesji

Rady Miejskiej Gminy Skoki

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babrakowski
Komisja odbyła ł posiedzenie na którym:

Skontrolowała budowę ścieżki dydaktycznej nad przyrodniczym obszarem łąk „Morasia" w

Skokach.
Ad. 6

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Skoki z realizacji Uchwał zostało przyjęte bez
pytań i uwag, sprawozdanie stanowi załącznik m' 2 do protokołu sesji.

ad. 7

pkt 7.1)
Skarbnik Gminy Anna Kaick-Witucka z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy

Tadeusza Ktosa

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2021r.

Zwiększa się dochody budżetu Gminy o kwotę 22.496,00 zł, zgodnie z załącznikiem m' l.
Dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 57.551.046,28 zł. Dochody

bieżące w kwocie 55.608.146,28zł;w tym: dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie

wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5
ust. l pkt 2 i 3 ufp w wysokości 43.646,24 zł. Dochody majątkowe w kwocie 1.942.900,00 zł;

w tym: dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią
kwotę 0,00 zł. Łączne dochody z tytułu dotacji i środków zewnętrznych na finansowanie

wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5
ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią kwotę " 43.646,24 zł. Znmiejsza si^ wydatki budżetu Gminy o

kwotę 5.950,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po
zmianach wynoszą 62.080.047,55 zł. Wydatki bieżące w wysokości 55.346.551,66 zł; w tym:

wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i

3 ufp w części związanej z realizacją zadańjst w wysokości 93.009,27 zł. Wydatki majątkowe
w wysokości 6.733.495,89 zł, w tym: wydatki na programy finansowane z udziałem środków,
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o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w czyści związanej z realizacją zadań jst w

wysokości 0,00 zł. Łączne wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których
mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w części związanej z realizacją zadań jst stanowią kwotę "
93.009,27 zł. Plan przychodów i rozchodów budżetu otrzymuje brzmienie zgodnie z

załącznikiem nr 3. Plan wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2021 roku
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem m' 4. Plan dotacji udzielonych z budżetu

podmiotom należącym i nie należącym do sektora finansów publicznych otrzymuje brzmienie

zgodnie z załącznikiem nr 5 w tym:

l) dotacje bieżące dlajednostek sektora finansów publicznych - 3.019.914,64 zł;
2) dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 6.353.679,00 zł;

3) dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych - 853.095,89 zł;
4) dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 92.000,00 zł.

Deficyt budżetu w kwocie 4.529.001,27 zł zostanie polcryty przychodami z tytułu kredytów,

spłatą udzielonej w 2019 roku pożyczki, wolnymi środkami oraz przychodami z
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z
rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach. Określa się limit

zobowiązań z tytułu zaciągniętych bredytów i pożyczek w kwocie 7.023.560,37 zł, w
szczególności na pokrycie występującego w ciągu roku deficytu budżetu 2.000.000 zŁ
Określa się plan dochodów i wydatków środków z Funduszu Przeciwdziałania COYID-19
zgodnie z załącznikiem Nr 6. Omówiła również uzasadnienie do projektu uchwała omawiając

zmiany wydatków i dochodów w poszczególnych działach budżetu
Przedstawiła również treść autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu
uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej.

Radny Łukasz Kubiński
Zwrócił uwagę na wydatki zaplanowane na inwestycje budowę ciągu komunikacyjnego

pomiędzy ulicą Wągrowiecką, a ulicą Parkową w Skokach koszt 40 tyś. zł, a drugie 40 tyś. zł

zaplanowano na przebudowę części ulicy Turystycznej w Skokach, co daje razem 80 tyś. zł.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że wydatki związane z ulicą Turystyczną dotyczą zakupu kruszywa pod budowę
drogi, którą sfinansuje i wykona inwestor budujący w tym rejonie sklep. Poinformował
radnych, że w celu przybliżenia zakresu inwestycji w przyszłym tygodniu spotka się z

radnymi na ul. Tm-ystycznej. Poinformował, że budowa ciągu komunikacyjnego wzdłuż ul.

Wągrowiecldej ma umożliwić dotarcie do nowopowstałych sklepów, mieszkańcom którzy nie

poruszają się samochodem. Sklepy zostaną oddane do użytku we wrześniu, a główną intencją

wprowadzenia nowych inwestycji było to, aby jedyną możliwością dotarcia mieszkańców do
sklepów nie był samochód, aby umożliwić mieszkańcom bezpiecznie dojechać rowerem lub

dojść pieszo. Powstanie nowego ciągu komunikacyjnego, będzie również przedłużeniem
istniejącej ścieżki rowerowej od j. Maciejak do cmentarza.

Radny Zbigniew Kubicki
Zapytała się jaki koszt poniosła gmina dotychczas na wysypanie kruszywa na ulicy
Turystycznej.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Ktoś
Odpowiedział, że nawieziono kruszywo tecłmiczne, aby teren przygotować pod ciężki sprzęt,
koszt tego kruszywa wyniósł 5 tyś. zł. Inwestor wykona drogę o długości 140 m z kostki

brukowej. Natomiast udziałem Gminy w tym zadaniu ma być zakup kruszywa, którego

szacunkowy koszt ma wynieść 40 tyś. zł.
Radny Zbigniew Kubicki
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Zapytał radnych oraz Burmistrza czy od dzisiejszej sesji będą wspierać każdego inwestora w
Skokach, w tym również deweloperów, dlaczego wspieramy właśnie tego inwestora, a inni

inwestorzy tego wsparcia nie otrzymują od samorządu.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Ktoś

Odpowiedział, że ul. Turystyczna jest drogą gminną i samorząd jest za nią odpowiedzialny.

Wyjaśnił, że teren wokół Biedrcmkl będzie zagospodarowany i chce umknąć sytuacji, że cały
teren przy inwestycji będzie uporządkowany, tylko nie teren należący do gminy.
Radny Zbigniew Kubicki
Ponownie zapytał: dlaczego samorząd ma finansować inwestycje przy Biedronce.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że to nie my dofinansujemy Biedronkę tylko ona nas, ponieważ na drogę gminną

samorząd zakupi kruszywo, a inwestor wykona 140 m drogi, której koszt wyniesie ponad 100

tyś. zł.

Radny Zbigniew Kubicki
Stwierdził, że z Burmistrza wyjaśnień wynika, że gdyby gmina nie dofinansowała inwestycji

to nie było by dojazdu do Biedronki.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Ponownie wyjaśnił, że droga dojazdowa do Biedronki jest drogą gminną. Wskaż, że

dofmansowujemy również budowę ul. Antoniewskiej, czy to oznacz, że budujemy Ją ze
względu na inwestycje prowadzonych przez dewcloperów.

Radny Zbigniew Kubicki
Zwrócił uwagę, że w jednym czasie gmina planuje wykonanie chodnika, dokumentacji i drogi
wokół budowanych sklepów. Inwestor otrzyma kompleksowo całą infrastrukturę wokół

planowanej inwestycji.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Poinformował, że mwestor ponosi również olbrzymie koszty związane z wykonaniem zjazdu
z drogi 196. Jako samorząd nie powinniśmy ub'udniać inwertorowi, którego inwestycja jest

tak oczekiwana w Skokach. Ponownie wyjaśnił, że budowa ciągu komunikacyjnego ma

umożliwić dostęp do sklepu mieszkańcom, którzy nie dojadą samochodem.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że dzięki planowanej inwestycji tj. budowy ciągu komunikacyjnego, mieszkańcy od
strony ul. Parkowej będą mogli przejść pod wiaduktem, bezkolizyjnie omijając drog<^ 196.
Budowa sklepu Biedronka jest zgodna z oczeldwaniami mieszkańców. Nie wszyscy

mieszkańcy mają samochody, aby dojechać nimi do sklepu. Wyjaśnił, że nie rozumie

zarzutów radnych, że 40 tyś. zł to dużo na budowę chodnika. Natomiast w stosunku do

dofinansowania budowy drogi gminnej na iii. Turystycznej zyskujemy 150 m drogi z
pozbruku, którą możemy w przyszłości rozbudować dalej. Wskazał, że dofmansowujemy

różne zadania w tym również budowę ul. Antoniewskiej, której mieszkańcy oczekiwali.

Gdyby nie dofinansowanie przez Gminę Skoki przebudowy drogi powiatowej, to inwestycja
nie byłaby realizowana. Jeżeli inwestor chce i finansuje pewne zadania to należy z nim

współpracować.
Radny Łukasz KuNński
Stwierdził, że zarówno Burmistrz jak i Przewodniczący Rady nie zrozimueh jego intencji

ponieważ, jest jak najbardziej za tym, żeby zbudować chodniki, natomiast jest przeciwny

dofinasowania przez samorząd odcinlca ul. Turystycznej.

Ze względu na wyczerpanie pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Autopoprawkę

Rada Miejska Gminy
podj ęła
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(13 glosami za, 2 przeciw)
Rada Miejska Gminy
podjęła
(13 głosami za, 2 glosami wstrzymującymi)

Uchwal nr XXVIU/244/2021
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.2)
Skarbnik Gminy Anna Ka^ek ~ Witucka
Przedstawiła projekt uchwały. W Projekcie Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2021 - 2036 wielkości wykazane w tabeli
Wieloletniej Prognozy Finansowej dostosowuje się do zmian dokonanych w Uchwale w
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok i tak:

W załączniku Nr l do Uchwały :
l. Zwiększono dochody ogółem o kwotę 22.496 zł w tym :
- dochody bieżące zwiększono o 22.496 zł.

2. Zmniejszono wydatki ogółem o kwotę 5.950 zł w tym :

- wydatki bieżące zwiększono o 34.050 zł, natomiast wydatki majątkowe zmniejszono o
40.000 zł.

2. Wynilc finansowy budżetu to deficyt budżetowy, który po wprowadzonych zmianach

zmniejsza się o 28.446 zł i po zmianach wyniesie 4.529.001,27 zł.
3. Przychody budżetu zostały zmniejszone o 28.446 zł i po zmianach wyniosą 5.446.501,27

zł, natomiast rozchody nie uległy zmianie.

4. Nadwyżka operacyjna budżetu po wprowadzonych zmianach wynosi 261.594,62 zł.

Zmieniono załącznik Nr 2 Uchwały tj. Wykaz Przedsięwzięć do WPF, w którym
wprowadzono następuiące zmiany :_

w części 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe:

- zadania majątkowe:

poz.1.3.2.14 " ujęto nowe zadanie pn. „Rewitalizacja terenu przy pałacu w Potrzanowie nad
jeż. Włókna" - okres realizacji zadnia ustalono na lata 2021-2023, limity wydatków kształtują

się następująco: rok 2021- SO.OOOzł, rok 2022- 120.000zł, rok 2023- 200.000 zł. Limit
zobowiązań wynosi 400.000 zł.

póz. 1.3.2.15 - ujęto nowe zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa budynku byłego dworca w
Roszkowie na cele mieszkaniowe"- okres realizacji zadania ustalono na lata 2021-2023,

limity wydatków w poszczególnych latach kształtują się w następującej wysokości: rok 2021"
60.000 zł, rok 2022 - 900.000 zł, rok 2023 - 1.100.000 zł. Limit zobowiązań wynosi

2.060.000 zł.

póz. 1.3.2.9 - Budowa kanalizacji sanitarnej w Skokach ul. Antoniewska do rzeki Mała

Wełna - w związku z poszerzeniem zakresu wykonywanych prac zmieniono nazwę zadania
na „Budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągu na ul. Antoniewskiej w Skokach", limity
wydatków oraz limity zobowiązań pozostały na niezmienionym poziomie.

póz. l .3.2.13 - Modernizacja budynku byłego dworca w Skokach- z uwagi na nie otrzymanie

dofinansowania zmniejszono planowane wydatki na odnowienie elewacji budynku do

wysokości 120.000 zł w 2021 roku, odpowiednio zmieniono też limit zobowiązań, który
wynosi 120.000 zł.

Przedstawiła również autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w

Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki na 2021-2036.
Radny Zbigniew Kubicki
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Zapytał ile mieszkań zostanie wygospodarowanych w ramach przebudowy dworca w

Roszkowie,

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Odpowiedział, że na etapie projektowania okaże się ile będzie można wygospodarować
mieszkań w budynku byłego dworca PKP w Roszkowie Poinformował, że prace w dworcu

będą podjęte jeżeli uda się uzyskać dofinansowanie ze środków zewnętrznych
i dofinansowanie będzie wynosiło w granicach 70-80 % kosztów całej inwestycji. Głównym

założeniem tej inwestycji jest uratowanie ciekawego pod względem architektonicznym
budynku. Poinformował również, że budynek z zewnętrz jest w dość dobrym stanie natomiast

w środkujest zniszczony.

Ze względu wyczerpanie pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Autoporawkę
Rada Miejska Gminy
podjęła
( 14 glosami za, l wstrzymując)

Rada Miejska Gminy

podjęta
( 14 glosami-za, l wstrzymując)

Uchwala nr XXVHI/245/2021
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki

na 2021-2036 wraz z autopoprawką Burmistrza. Podjęta UcJmała stanowi załącznik nr 4 do

protokohi sesji Rady.

Pkt 7.3)

Skarbnik Gminy Anna Kałek — Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. W budżecie Gminy zaplanowano w roku 2021 realizacja szeregu
inwestycji na kwotę 7 milionów złotych, przy czym na sfinansowanie części z nich konieczne

jest zaciągnięcie kredytu długoterminowego. Postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy

do kwoty 4.000.000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu, w związku z
realizacją inwestycji. Kredyt zostanie zaciągnięty na okres 15 lat. Zabezpieczeniem spłaty
kredytu będzie weksel własny "in blanco" wraz z deklaracją wekslową. Spłata kapitału i odsetek

zostanie sfinansowana z dochodów własnych Gminy. Zadania, na które zaciąga się kredyt

mieszczą si^ w planie wydatków majątkowych budżetu Gminy na 2021 rok Zobowiązanie
zostanie zaciągnięte w trybie określonym w przepisach o zamówieniach publicznych. Spłata

kredytu przebiegać będzie w okresie 15 lat, odsetki od kapitału płacone będą od momentu
zaciągnięcia kredytu, a spłata kapitału następować będzie po rocznym okresie karencji. Po
zaciągnięciu ww. kredytu w pełnej wysokości, faktyczne zadłużenie budżetu w stosunku do

planowanych na dzień 30 kwietnia 2021 roku dochodów wyniesie 25,07%. Poziom zadłużenia
na dzień 30.04.2021 r. - 10.422.400 zł + planowany do zaciągnięcia kredyt - 4.000.000 zł =

14.422.400 zł x 100 : 57.528.550,28 = 25,07%.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
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Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 glosami za)

Uchwala nr XXVIII/246/2021 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Podjęta
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt. 7.4)

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Wyjaśniła, że projekty uchwał przedłożone pod obrady dzisiejszej sesji zawarte w punktach
porządku obrad:
7.4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały m- III/20/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki
z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na

dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją

wyrobów zawierających azbest
7.5) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały m YII/56/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki
z dnia 9 maja 2019 roku w sprawie zasad, trybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej na

zakup i montaż odnawialnych źródeł energii.
7.6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/321/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 10 maja 2018 r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej
oraz trybu postępowania w sprawie o udzielenie dotacji i sposobu jej rozliczania.
7.7) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/305/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z drda 27 marca 2018 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter

cywilnoprawny, przypadający Gminie Skoki i jej jednostkom organizacyjnym, warunków
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadku, w których ulga stanowić będzie pomoc
publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, dotyczą
zmiany terminu obowiązywania niniejszych uchwał. Wymienione uchwały dotyczą udzielenia

podmiotom piywatnym pomocy publicznej i pomocy de minimis w oparciu o przepisy Unii

Europejskiej. Szereg zasad pomocy państwa przyjętych w ramach inicjatywy
unowocześnienia polityki w dziedzinie pomocy państwa z 2012 r. miało wygasnąć do końca

2020 r., jednakże Komisja Europejska z uwagi na gospodarcze i finansowe skutki pandemii
Covid -19 postanowiła przedhłżyć termin udzielenia pomocy publicznej oraz pomocy de

minimis i przyjęła rozporządzenia zmieniające. W ślad za tym proponuje się przedłużenie
obowiązywania wyżej wymienionych uchwał do dnia 31 grudnia 2023 roku.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęta
( 15 głosami za)

Uchwal nr XXVHI/247/2021
w sprawie zmiany uchwały nr III/20/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 28 grudnia
2018 roku w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na dofinansowanie

kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją, wyrobów zawierających

azbest. Podjęta Uchwala stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji Rady.
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Pkf 7.5)
Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stalych komisji Rady
Rada Mieiska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwałę nr XXVIU/248/2021
w sprawie zmiany uchwały nr YII/56/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 9 maja
2019 roku w sprawie zasad, tiybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej na zakup

i montaż odnawialnych źródeł energii. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokohi

sesji Rady.

Pkt 7.6)
Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podj ęła
( l5gloscnmza, przeciw, wstrzymuj qc)

Uchwal nr XXVIH/249 ,2021
w sprawie^zmiany uchwały ar XL/321/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 10 maja
2018 r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej oraz trybu

postępowania w sprawie o udzielenie dotacji l sposobujej rozliczania.
Podjęta Uchwala stanowi załącznik /?r 8 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.7)
Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)
Uchwałę nr XXVUI/250 ,2021

w sprawie zmiany uchwały m" XXXIX/305/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia
27 marca 2018 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,

odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter

cywihioprawny, przypadający Gminie Skoki i jej jednostkom organizacyjnym, warunków
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadku, w których ulga stanowić będzie pomoc

publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg. Podjęta
Uchwala stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.8)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adriana Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały. Zgodnie z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami

nieruchomości stanowiące własność Gminy Skoki mogą być przedmiotem zamiany na

nieruchomości stanowiące własność osób fizycznych oraz osób prawnych. Przedmiotem

zamiany są nieruchomości w Grzybowie, nieruchomość zbywana o numerze geodezyjnym
117/2 ma powierzchnię 542 m2. Nieruchomość nabywana przez Gminę Skoki o m' 115/2 ma

powierzchnię 783 m2. Zamiana działek wymienionych w uchwale ma na celu uregulowanie
stanu prawnego wymienionych wyżej nieruchomości bowiem działka oznaczona nr 115/2 w
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terenie jest użytkowana przez mieszkańców jako droga, a działka oznaczona nr 117/2 będąca

własnością Gminy Skoki nie spełnia już charakteru drogi bo jest użytkowana jako grunt rolny.
Mając na uwadze powyższe podjęcie niniejszej uchwały uważa się za uzasadnione.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy

podj ęła
( 15 głosami za)

Uchwale nr XXVm/251/2021
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w

Grzybowie.
Podjęta Uchwała stanom załącznik m 10 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.9)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Roluichya Adriana Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały. Nieruchomości wymienione w uchwale to działki m- 381/2,

381/3 i 381/6 położone w Sławie przy ulicy Promienistej w rejonie zabudowy letniskowej.
Działki ze względu na kształt, wielkość i brak dostępu do drogi publicznej nie mogą zostać
zagospodarowane jako odrębne nieruchomości. Uchwała z 9 października 2012 roku

zawierała zapisy dotyczące zbycia przedmiotowych nieruchomości w trybie bezprzetargowej
na rzecz właścicieli nieruchomości przyległych, część nieruchomości została zbyta w oparciu

o wymienioną wyżej uchwałę. Po zbyciu części działek zmienił się stan faktyczny i prawny,

który uniemożliwia dalsze zbywanie nieruchomości w oparciu o przedmiotową uchwałę. W

tej sytuacji podjęcie niniejszej uchwały przez radę uważa się za uzasadnione dziękuję.
Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy

podjęta
( 15 głosami za)

Uchwałę nr XXVUI/2 52/2 021
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Sławicy w rejonie ulicy
Promienistej. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji Rady.

Pkf 7.10)

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Pomformował, że projekt tej uchwały przedstawił na wspólnym posiedzeniu Komisji
kierownik OPS, który dziś jest zaangażowany w akcję wydawania żywności osobom
potrzebującym. Poinformował rannych, że na pytania dotyczące tej uchwały odpowie

Burmistrz.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że do tej pory wzór wniosku był narzucony odgórnie natomiast teraz rady gmin w

drodze uchwały określająjego wzór.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
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(15 glosami za)

Uchwałę nr XXVm/253/2021
w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr J 2

do protokołu sesji Rady.

Pkt7.11)
Inspektor ds. promocji Karolina Stefauiak

Przedstawiła projekt uchwały. W związku z wyznaczeniem nowych terenów pod zabudowę

mieszkaniową oraz mając na uwadze uporządkowanie adresów nieruchomości oraz ład

przestrzenny nadaje się nazwę ulicy w części Potrzanowo pod nazwą ulica Plażowa. Do
wyłącznych kompetencji samorządu gminy należy nadawanie nazw ulicom w związku z czym

podjęcie tej uchwały jest zasadne. Przedmiotowa droga znajduje się między ulicą Stare
Potrzanowo a jeziorem Włókna, droga jest dojazdem do plaży. Projekt uchwały w sprawie

nadania nazwy ulicy został poddany pod konsultacje społeczne, w wyniku ,który nie

wniesiono uwaga, ani wniosków.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podj ęła
(15 głosami za)

Uchwałę nr XXVIII/254/2021
w sprawie nadania nazwy ulicy części wsi Potrzanowo. Podjęta Uchwała. stanowi załączmk
nr 13 do protokołu sesji Rady.

Pkt7.12)
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Monika Wysocka

Przedstawiła projekt uchwały. Pracę nad projektem planu miejscowego rozpoczęto w zeszłym
roku po podjęciu przez Radę Miejską Gminy Skoki uchwały z dnia 29 września 2020 roku.
Obszar planu obejmuje teren około 51 ha. W planie miejscowym wyznaczone zostały

następujące kierunki: tereny rolnicze, tereny zieleni, tereny lasów, teren wód

powierzchniowych śródlądowych oraz teren drogi publicznej łcłasy dojazdowej oznaczony

symbolem Kdd. Jest to przeznaczenie zgodne zarówno z istniejącym stanem

zagospodarowania jak i zgodnie z kierunkami wyznaczonymi w obowiązującym studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Skoki, które

wyznacza na tym obszarze obszar rolniczej przestrzeni produkcyjnej, prowadzenia
działalności gospodarczej rolniczej oraz zalesień, wody powłerzcluuowe, tereny zielem

urządzonej, lasy oraz układ komunikacyjny. Na południe od granicy opracowania planu oraz
w niewielkiej części przez teren drogi przebiega gazociąg tranzytowy Jamał. Część obszaru

wyłączyliśmy z opracowania planu z uwagi na podkłady geodezyjne wymagające korekty
przebiegu tego gazociągu tranzytowego. Wyłączony również został z opracowania niewielki
fragment w centralnej części planu, jest to istniejąca leśniczówka z uwagi na niezgodność ze

studium. Do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu w ustawowym terminie

wpłynęła l uwaga o następującej treści. Zwracam si^ z prośbą o zmianę stanowiska władz

gminy odnośnie do przedłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego i odstąpienie od sporządzania przedmiotowego planu.

Przygotowany projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zabrania
możliwości nowego zagospodarowania i zabudowania przedmiotowego obszaru co przyczyni
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się do zmniejszenia atrakcyjności gminy jako miejsca zamieszkania. Ochrona terenów
rolnych oczywiście ma znaczenie, jednakże powinna się ona odnosić do gruntów rolnych

wysokiej przydatności rolniczej, do gruntów klasy 1-3. Tymczasem na obszarze którego

dotyczy uwaga występują grunty orne klasy czwartej a, czwartej b, piątej oraz łąki trwałe

klasy piątej nieużytki, są to zatem grunty o mniejszej przydatności rolniczej. Rozwój
zabudowy mieszkaniowej nie powinien być bezpodstawnie ograniczony, tym samym proszę

traktować niniejszą uwagę do przedmiotowego planu miejscowego równocześnie jak o
wniosek o stosowną zmianę w studium i dopuszczenie zabudowy mieszkaniowej

jednorodzinnej na terenie wskazanych w niniejszym piśmie. Proszę o pozytywne rozpatrzenie

przedmiotowych uwag i podjęcie działań zmierzających do dopuszczenia zabudowy na

omawianym obszarze. Uwaga ta została nieuwzględmona przez Burmistrza Miasta Gminy

Skoki, gdyż przeznaczenie terenu w planie miejscowym zgodne jest z ustaleniami

obowiązującego studium uwarunlcowań i kierunków zagospodarowania przestrzenitego oraz

polityką przestrzenną gminy. Pragną dodać również, że niniejszy plan został sporządzony w
celu ochrony terenów otwartych, na analizowanym terenie nie występują sieci infrastruktury
technicznej i dodatkowo rozproszona zabudowa wpłynęłaby negatywnie na - krajobraz.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poddając pod głosowanie zapytał: Kto z Państwa radnych jest za pozytywny zaopiniowanie

rozstrzygnięcia Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do uwagi złożonej do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego część miejscowości
Brzeźno.

Rada Miejska Gminy
podj ela
(15 glosami za)
Przyjęli rozstrzygnięcie Burmistrza Miasta i Gminy Skoki.

Rada Miejska Gminy
podj ęia
(15 głosami za)

Uchwałę nr XXVIH/255/2021
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego część

miejscowości Brzeźno. Podjęta Uchwała stanowi załqczmk nr 14 do protokohi sesji Rady.

Pkt 7.13)
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Przedstawił projekt uchwały. Gmina Mieścisko jest organizatorem Zakładu Aktywności
Zawodowej Gołaszewie, w który zatrudnione są osoby niepełnosprawne w celu aktywizacji
zawodowej. Z terenu Gminy Skoki są zatrudnione dwie osoby. Gmina Skoki udziela Gminie

Mieścisko pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 3416 zł z
przeznaczeniem na dofinansowanie działalności bieżącej.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podj ęia
(15 głosami za)
Uchwalę nr XXVIH/256/2021
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w sprawie_pomocy finansowej dla Gminy Mieścisko. Podjęta Uchwała stanowi załącznik ł-ir

15 do protokołu sesji Rady.

Pkt8.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki
Poinformował, że Ośrodek Pomocy Społecznej przekazał ocenę zasobów pomocy społecznej

dla Gminy Skoki za rok 2020. Na wspólnym posiedzeniu komisji ocena ta została
przedstawiona przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej.

Rada Miejska Gminy Skoki na sesji bez pytań i uwag przyjęła ocenę zasobów pomocy
społecznej dla Gminy Skoki za rok 2020. Ocena stanowi załącznik w 16 do protokołu sesji

Rady,
Pkt 9.
Interpelacje i zapytania radnych.
Nie złożono interpelacji oraz zapytań radnych.
Pkt 10. Wolne wnioski i informacje.

Glos zabrali:

Radny Łukasz Kubiński
Zapytał Burmistrza czy samorząd podejmuje jakiekolwiek kroki w kierunku wstąpienia do
Aguanetu.

Burmistrz ]VIiasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że był gorącym zwolennikiem przystąpienia do Aquanetu, ponieważ wówczas

Aquanet inwestował swoje środld finansowe w rozwój sieci kanalizacyjnej na terenie gminy.

Obecnie warunki przystąpienia do spółki Aquanet uległy zmianie, nie są już tak korzystne dla
gminy. Poinformował, że w sprawie współpracy ze spółką Aąuanet odbędzie się spotkanie z
radnymi.

Radny Marek Grzgorzewski

Zapytał Burmistrza czy stanowiska „Pana stop", który przy szkole podstawowej

przeprowadzał uczniów przez przejście dla pieszych, będzie przywrócone.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Odpowiedział, że wstępnie zrobiono rozeznanie, kto mógłby tą funkcję pełnić. Musi to być

osoba przeszkolona. Wyjaśnił również, że najlepiej, aby taką funkcje sprawował
emerytowany policjant lub nauczyciel. Stwierdził, że zapewnienie bezpiecznego przejścia

przy szkole rozwiązałaby budowa drogi stanowiąca dodatkowy dojazd do ul. Rogozińskiej z

Rościńslciej. Problem polega na tym, że Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich nie chce
wydać zgody na włączenie dodatkowego połącznia w tym rejonie do drogi 196.
Radny Marek Grzegorzewski

Stwierdził, że w celu usprawnienia przejścia dzieci do szkoły przez drogę 196, należałoby
wykonać jeszcze jedno przejście dla pieszych, które kiedyś istniało, od strony ul. Poznańskiej.

Wówczas uczniowie wchodziliby bezpośrednio na chodnik na terenie Szkoły Podstawowej,

bez konieczności przejścia na ul. Rogozińskiej. Natomiast ruch samochodowy, to jest
rodziców dowożących dzieci do szkoły, skierować na targowisko.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że droga 196 po modernizacji uzyskała wyższą klasę. W związku z tym jest
problem jeśli chodzi o włączenie dodatkowego wjazdu na drogę 196, ponieważ byłaby za
mała odległość między skrzyżowaniami. Dyrektor WZDW wypowiadał się bardzo życzliwie
do proponowanych przez nasz samorząd inicjatyw. Proponował, aby skierować ruchu na ul.
Arcybiskupa Przyłcucldego, przy cmentarzu. Zdardem Burmistrza takie rozwiązanie

utrudniłoby ruch przy samym cmentarzu. Poinformował, że należy obecnie skupić się na ul.
Polnej i aplikować o zewnętrzne środki finansowe na to zadanie. Przebudowa ul. Pohiej ma

stanowić alternatywny wyjazd z miasta.
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Radny Marek Grzegorzcwski

Stwierdził, że można jednak złożyć wniosek o dodatkowe przejście dla pieszych przy

skrzyżowaniu na ul. Poznańskiej.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Odpowiedział, że możemy złożyć wniosek o dodatkowe przejście dla pieszych na ul.
Poznańskiej.

Radny Andrzej Surdyk
Poprosił, aby przy składaniu pisma do WZDW równocześnie wnioskować o światło żółte

pulsujące wskazujące, że jest zielone światło dla pieszych. Wyjaśnił, że jadąc od strony
Potrzanowa, kiedy Jest lewoskręt, zapala się jednocześnie zielone światło do Jazdy na wprost

z obydwóch kierunków i zielone dla pieszych. Zdarza się, że po prostu skręcający z

Potrzanowa w kierunku Wągrowca nie zauważają zielonego światła dla pieszych, a jest to

około 2 sekund wcześniej niż pojawi się światło zielone dla jadących pojazdów od miasta w
kierunku Potrzanowa. Stwierdził, że pulsujące żółte światło byłoby takim sygnalizatorem dla
tych osób, które wykonują manewr skręcania w lewo. Prosił o przygotowanie na następne

spotkanie jak wygląda stan światłowodów na terenie miasta i gminy i ewentualnie jakie są
propozycje rozbudowy sieci. Wyjaśnił, że podczas zdalnego nauczania wiele osób narzekało

na jakość połączeń internetowych.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Zaproponował, aby wspólne posiedzenie komisji w sprawie omówienia sprawozdanie z

wykonania budżetu za rok 2020 odbyło się 24.05.2021 r. o godz. 15.00 Przewodniczący
Komisji stałych zaakceptowali termin zaproponowany przez Przewodniczącego Rady.

Pkt. 11 Zakończenie.

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy
w Skokach zamlmął dnia 18 maja 2021 r. o godz. 163

PrzewodĄlcźący Rady
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